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PROTOKÓŁ  Nr XLI/2010 
XLI sesji Rady Gminy Ryjewo z dnia 30 marca 2010 roku. 

 
Sesja odbyła się w świetlicy Gminnego Ośrodka Kultury w Ryjewie. 
Sesję rozpoczęto o godzinie 14 oo – zakończono o godzinie 16 15 
 
XLI sesję Rady Gminy otworzył i przewodniczył jej Pan Kazimierz Zima- Przewodniczący Rady 
Gminy. 
 
Lista obecności radnych stanowi załącznik Nr 1 do protokołu. 
Lista obecności sołtysów stanowi załącznik Nr 2 do protokołu. 
Lista obecności  zaproszonych gości stanowi załącznik Nr 3 do protokołu. 
 
Przewodniczący  Rady Gminy stwierdził prawomocność obrad XLI sesji. Na stan ustawowy  15 
radnych w sesji uczestniczyło 14 radnych. 
 
Nieobecny: radny Mirosław Blicharz 
                                   
W sesji ponadto uczestniczyli: 

1. Pan Józef Gutowski                    - Wójt Gminy 
2. Pan Sławomir Słupczyński         - Zastępca Wójta Gminy 
3. Pani Małgorzata Kubic               - Sekretarz Gminy 
4. Pani  Małgorzata Zdunek            - Skarbnik Gminy 
5. Pani Dorota Czerkies                  - Inspektor ds. obsługi Rady Gminy 
6. Pani Krystyna Łapacz                 - Dyrektor SP Straszewo 
7. Pan Roman Król                         - Kierownik ZB Pomezania  
8. Pan Roman Zbróg                       - Dyrektor GOK 
9. Pan Adam Mączyński                 - Kierownik GOPS w Ryjewie 
10. Pan Adam Czołba                       -Radca Prawny 
11. Pan Jan Homa                             - Starostwo Powiatowe 
12. Pan Ryszard Kobus                    - Rejon Dróg Wojewódzkich oddział w  Sztumie 

 

Ad.2  Ustalenie i zatwierdzenie porządku obrad. 

Przewodniczący Rady Gminy przedstawił porządek  obrad przesłany radnym. Nie wniesiono 
żadnych propozycji zmian do odczytanego porządku. Porządek  obrad przyjęto jednogłośnie w 
brzmieniu: 
1. Otwarcie i stwierdzenie prawomocności sesji. 
2. Ustalenie i zatwierdzenie porządku obrad. 
3. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji. 
4. Informacja  o przeprowadzonych remontach i modernizacjach  dróg gminnych, powiatowych i 

wojewódzkich w 2009 roku oraz  zamierzenia remontowe i   inwestycyjne na 2010 rok. 
5. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia trybu udzielania i rozliczania dotacji dla 

niepublicznych przedszkoli.  
6. Podjęcie uchwały w sprawie planu dofinansowania form  doskonalenia zawodowego                   

nauczycieli szkół prowadzonych przez Gminę Ryjewo,  ustalenia maksymalnej kwoty 
dofinansowania opłat za kształcenie pobierane przez szkoły wyższe i zakłady doskonalenia 
nauczycieli oraz  specjalności i  formy kształcenia, na które dofinansowanie może być 
przyznawane  na  rok 2010.   
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7. Podjęcie uchwały w sprawie sprzedaży nieruchomości niezabudowanej stanowiącej  własność 
Gminy Ryjewo.  

8. Podjęcie uchwały w sprawie nieodpłatnego nabycia przez Gminę Ryjewo nieruchomości 
gruntowej położonej w miejscowości Klecewko, obręb geodezyjny Straszewo.  

9. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na przejęcie przez Gminę Ryjewo w 
użytkowanie  części składowych nieruchomości położonej w Ryjewie przy ul. Grunwaldzkiej 
nr 88 w postaci lamp osiedlowych w celu włączenia  ich do sieci oświetlenia ulicznego. 

10. Podjęcie uchwały w sprawie uchylenia uchwały Nr XXXVIII/258//09 Rady Gminy Ryjewo z 
dnia 25 listopada 2009 roku w sprawie MIEJSCOWEGO PLANU ZAGOSPODAROWANIA 
PRZESTRZENNEGO dla części miejscowości Ryjewo (fragment dz. nr 597/2 i 595).  

11. Podjęcie uchwały w sprawie MIEJSCOWEGO PLANU ZAGOSPODAROWANIA 
PRZESTRZENNEGO dla części miejscowości Ryjewo ( dz. nr 597/4 i 595).  

12. Podjęcie uchwały w sprawie rozstrzygnięcia o wyodrębnieniu w budżecie gminy Ryjewo na   
rok  2011 środków stanowiących fundusz sołecki. 

13. Podjęcie uchwały w sprawie szczegółowych zasad, sposobu i trybu umarzania, odraczania i 
rozkładania na raty należności pieniężnych Gminy Ryjewo lub jej jednostek podległych, 
mających charakter cywilnoprawny oraz wskazania organów do tego uprawnionych.  

14. Podjecie uchwały w sprawie zaciągnięcia przez Gminę Ryjewo kredytu długoterminowego z 
banku krajowego na sfinansowanie planowanego deficytu budżetu gminy.  

15. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr XXXIX/262/09 Rady Gminy Ryjewo z dnia 
29 grudnia 2009 roku w sprawie uchwalenia budżetu gminy na rok 2010. 

16. Informacja Wójta Gminy o działalności w okresie między sesjami. 
17. Interpelacje i zapytania radnych. 
18. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych. 
19. Wolne wnioski i informacje. 
20. Zakończenie obrad. 
 

Ad. 3   Przyjęcie protokołu z XL  sesji Rady Gminy. 

Przewodniczący Rady Gminy Pan Kazimierz Zima poinformował, iż protokół z XL sesji Rady 
Gminy z dnia 24 lutego 2010 roku wyłożony był  do wglądu w Urzędzie Gminy w Ryjewie. 
Przewodniczący Rady zapytał czy są uwagi do protokołu. Wobec faktu, iż nie było żadnych 
uwag, przystąpiono do głosowania.  Rada Gminy przyjęła jednogłośnie protokół  Nr XL z sesji 
Rady Gminy z dnia 24 lutego 2010 roku. 

Ad.4. Informacja  o przeprowadzonych remontach i modernizacjach  dróg gminnych, 
powiatowych i wojewódzkich w 2009 roku oraz  zamierzenia remontowe i   inwestycyjne na 
2010 rok. 

- Informacje na temat dróg wojewódzkich przedstawił Pan Ryszard Koma z Rejonu Dróg 
Wojewódzkich, który poinformował iż ze względu na ciężką zimę środki, które są przeznaczone 
na zimowe utrzymanie dróg w roku 2010 zostały już wydatkowane w I kwartale tego roku. 
Dlatego też niektóre remonty mogą być wstrzymane do czasu pozyskania środków. Po 15 
kwietnia nastąpi rozliczenie utrzymania zimowego i wtedy będzie wiadomo, jakie drogi 
najbardziej ucierpiały podczas zimy i jakimi środkami będzie dysponował Rejon. Na pewno na 
ten rok, na terenie gminy Ryjewo, planowana jest ścinka poboczy na trasie Ryjewo-Janowo, w 
Mątowskich Pastwiskach przy drodze nr 603 oraz od Barcic do granicy Gminy. Kolejnym 
planowanym zajęciem w gminie Ryjewo jest wymiana pachołków drogowych na drodze nr 806, 
Ryjewo- Klecewko a także wykonanie nowego oznakowania na drogach nr 603 oraz nr 602.  
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Przewodniczący Rady Gminy wystąpił z pytaniem czy jest możliwe wykonanie chodnika przy ul. 
Podgórnej w stronę ul. Grunwaldzkiej, czy są szanse na wykonanie tej inwestycji w tym roku? 
My oczywiście jako Gmina nadal podtrzymujemy naszą deklaracje pomocy przy tej inwestycji. 

Pan Ryszard Kobus odpowiedział, iż w tym roku nie ma środków na wykonanie tego chodnika, ze 
względu na min. brak dokumentacji, która musi być wykonana. Ale postara się zająć tym w 
przyszłym roku.  

Radna Barbara Wolak wystąpiła z pytaniem czy możliwy jest remont ul. Grunwaldzkiej w stronę 
Jałowca, gdyż położony tam asfalt jest  stary i podziurawiony? 
 
Pan Ryszard Kobus odpowiedział, iż okaże się po 15.04. jak będzie wykonane sprawozdanie z 
zimowego utrzymania i wtedy się okaże czy będą wystarczające środki. 
 
Przewodniczący Rady zauważył, iż ulica Grunwaldzka w stronę Sztumu jest dość nowa i w 
dobrym stanie natomiast ta część ul. Grunwaldzkiej w stronę Jałowca jak i  droga w stronę 
Jarzębiny jest rzeczywiście w złym stanie należałoby się nimi zająć i to będą priorytety dla naszej 
gminy, jeżeli chodzi o remont dróg wojewódzkich.  

Pan Ryszard Kobus dodał również, iż jest duży problem z wycinką drzew gdyż występuje na 
terenie Gminy pachnica dębowa i ekolodzy protestują przeciw ich wycięciu. 

Radny Roman Szaflik zapytał, dlaczego wycinane są drzewa, które według oznakowania nie były 
przeznaczone do wycięcia? 

Pan Kobus odpowiedział, iż wycinane są tylko te drzewa, które są do tego przeznaczone. Są to 
drzewa chore i zagrażające bezpieczeństwu.  

Radny Roman Szaflik zaapelował również by zasypać dziury przy wale, powstałe po wycięciu 
drzew, gdyż droga tam jest wąska a te dziury dodatkowo utrudniają jazdę samochodem.  

Pan Kobus odpowiedział, iż powiadomił odpowiednie osoby i sprawa ta w najbliższym czasie 
będzie wykonana. 

Radny Marek Górecki zapytał czy możliwa jest wycinka krzewów od strony Benowo na 
krzyżówki do Białej Góry? 

Pan Kobus odpowiedział, iż wycinka dużej ilości krzewów wymaga pozwolenia środowiskowego, 
gdyż ekolodzy robią problemy. 

Pan Jan Bator- Sołtys Benowa wystąpił z pytaniem czy możliwe jest ustawienie znaku przed 
wjazdem do miejscowości Sołtyski, z nazwą miejscowości, gdyż bardzo często występują 
problemy z komunikacją czy różnych służb takich jak np.  pogotowie czy ludzi przyjeżdżających 
do tej miejscowości. 

 Pan Kobus odpowiedział, iż ta sprawa musi zostać zgłoszona oficjalnie, tzn. poprzez Wójta 
Gminy. Z tego względu, że Rejon Dróg Wojewódzkich nie ma już kompetencji w podejmowaniu 
decyzji w tej sprawie. Decyzję taka wydaje Urząd Marszałkowski, ale nie ma przeciwwskazań do 
wydania zezwolenia. Należy jedynie w sposób formalny wystąpić z pismem, który zostanie 
pozytywnie zaopiniowany przez Rejon i przekazany dalej.  

Radna Barbara Wolak zgłosiła by wyciąć krzewy, które przy ulicy Grunwaldzkiej od strony 
Jałowca są bardzo rozrośnięte i sięgają aż trakcji elektrycznej.  

Wobec braku dodatkowych pytań Przewodniczący Rady podziękował za udzielone wyjaśnienia. 
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- Informacje na temat dróg powiatowych przedstawił Pan Jan Homa ze Starostwa Powiatowego w 
Kwidzynie, który poinformował również, iż ze względu na srogą zimę środków na remont dróg 
powiatowych jest mniej. W zeszłym roku wykonany został I etap inwestycji tj. droga od 
Straszewa w stronę Watkowic, została ona poszerzona o ok. 70 cm i ułożona na niej nowa 
nawierzchnia, ta inwestycja została wykonana przy współpracy z gm. Ryjewo. W tym roku zaraz 
po świętach rozpocznie się etap II całego przedsięwzięcia. Odbył się już przetarg na 
wykonawstwo i zaraz po świętach powinny ruszyć prace.  Roboty te mają skończyć się do końca 
sierpnia i w związku z tym wystąpią pewne utrudnienia, o których mieszkańcy będą sukcesywnie 
informowani przez wykonawcę. Dla osób z zewnątrz na pewno będą wykonane odjazdy natomiast 
mieszkańcy z tych terenów będą zawsze mogli dojechać do swoich domów. Tak więc ten etap od 
Straszewo poprzez Trzciano do skrzyżowania z drogą wojewódzką będzie w tym roku w 100% 
zrealizowany.  
 Kolejnym zadaniem wykonywanym na terenie gminy Ryjewo będzie montaż barier 
energochłonnych oraz pięciu zatok autobusowych. Wykonana będzie również inwestycja w 
Barcicach i jest to modernizacja ośrodka szkolno wychowawczego.  
 
Przewodniczący Rady zauważył, iż cieszą bardzo inwestycje drogowe, ale trzeba by również 
pomyśleć o modernizacji dróg na górnym terenie.  

Pani Janina Pelcer –Sołtys Straszewa zapytała czy jest możliwość zebrania poboczy przy drodze 
przez Wiszary do Straszewa, bo droga jest nowa i w bardzo dobrym stanie, ale przy opadach 
deszczu i roztopach stoi tam woda.  

Pan Jan Homa odpowiedział, iż firma, która remontowała ta drogę już nie istnieje, ale na pewno 
postara się w miarę swoich możliwości załatwić tą sprawę.   

Pani Janina Pelcer zaapelowała również by naprawić na tej drodze znaki drogowe, które po zimie 
są w strasznym stanie.  

Pani Krystyna Łapacz zapytała czy jest możliwość poszerzenia drogi od Straszewa do Brokowa, 
bo pewien fragment tej drogi od Brokowa do Kamionki jest poszerzony i przyznać trzeba, że 
naprawdę poprawia to komfort jazdy? 

Pan Jan Homa odpowiedział, iż jest to temat aktualnie dyskutowany w Starostwie i rzeczywiście 
część tej drogi jest poszerzona i bardzo możliwe, że jeśli nawet nie uda się pozyskać środków z 
zewnątrz to postaramy się wykonać to ze swoich środków taniej. 

Radny Jerzy Paradowski zgłosił iż droga Trzciano -Pierzchowice jest pęknięta i należałoby już 
teraz ją naprawić bo z czasem to ona jeszcze bardziej będzie pękać. Należało by się również zająć 
oznakowaniem dróg gruntowych, bo jeżdżą po nich ciężkim sprzętem i je rozjeżdżają  a tymi 
drogami wożone są dzieci do szkoły. Policja nawet patrolując nie jest w stanie interweniować bo 
nie ma oznakowania. Kolejna sprawa dotycząca inwestycji, która ma się rozpocząć w Trzcianie, 
bardzo mnie zaskoczyła postawa Pana Andrzeja Fortuny -  Starosty Powiatu Kwidzyńskiego, 
który powiedział że nie ma możliwości dokonania zmian w projekcie europejskim. Przecież ta 
droga to robiona jest dla nas mieszkańców i nasz głos w tej sprawie powinien być brany pod 
uwagę a teraz jak nowa droga powstanie to ja z trzech zjazdów na pole zostanę tylko z jednym. 
Nie chciano nawet tych projektów udostępnić ludziom a jak już udostępniono to były one bardzo 
niezrozumiałe. 

Pan Jan Homa odpowiedział iż w projektach unijnych nie można robić zmian, bo to w 
konsekwencji przy odbiorze bądź kontroli groziłoby oddaniem całych środków jakie zostały 
dofinansowane z projektu unijnego na ta inwestycje plus odsetki od momentu ich przekazania. 
Były w momencie projektowania inwestycji wyłożone wszystkie informacje w starostwie i 
przekazane również informacja na sesji tu w Ryjewie, że można przyjechać zobaczyć złożyć 
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swoje ale uwagi już po zatwierdzeniu projektu nie ma możliwości dokonania w nim zmian więc 
słowa Pana Starosty były jak najbardziej na miejscu. Jeśli chodzi o zjazdy to wszystkie zjazdy 
legalne są naniesione na mapkę i według tej mapki są one przenoszone do projektu. Jeżeli ktoś 
chce to może wystąpić o wykonanie nowych zjazdów ale musi to być zrobione formalnie. Jeśli 
natomiast chodzi o drogę gruntową to porozumie się z Wójtem Gminy i wspólnie zajmiemy się ta 
sprawą.  

Przewodniczący Rady dodał również iż na pewnym etapie zawsze można zgłaszać swoje uwagi 
co do projektu i owszem  informacje o możliwości zgłoszenia takich uwag były przekazane na 
jednej z naszych sesji.   

Wobec braku dodatkowych pytań Przewodniczący Rady podziękował za udzielone wyjaśnienia. 

Informacje dotycząca remontu dróg gminnych przedstawił Pan Józef Gutowski –Wójt Gminy, 
informując, iż w bieżącym roku planowana jest min. modernizacja drogi gruntowej ul. Łąki w 
Ryjewie, budowa chodnika przy ul. Cichej w Ryjewie a także chodnika w Sołectwie Benowie. 

Dziś odbyło się spotkanie z sołtysami z gm. Ryjewo, którzy mają razem ze swoimi radami 
sołeckimi ustalić, jakie drogi w ich sołectwach wymagają remontu i my tym się zajmiemy.  

- Przewodniczący Rady zarządził 2 minutowa przerwę - 

Po przerwie nastąpiło rozpatrzenie projektów uchwał.  

Ad. 5 Podjęcie uchwały w sprawie  ustalenia trybu udzielania i rozliczania dotacji dla 
niepublicznych przedszkoli.  
 
Projekt uchwały odczytał Pan Sławomir Słupczyński – Z-ca Wójta Gminy.  
 
Przewodniczący Rady Gminy wystąpił z pytaniem do radnych o ewentualne uwagi i pytania. 
Wobec braku uwag przystąpiono do głosowania. 
 
W głosowaniu udział wzięło 14 radnych. 
W głosowaniu jednogłośnie (za – 14, przeciw – 0, wstrzymało się – 0) Rada Gminy  podjęła 
UCHWAŁĘ  Nr XLI/282/10 z dnia 30 marca  2010 roku w sprawie ustalenia trybu udzielania i 
rozliczania dotacji dla niepublicznych przedszkoli. Uchwała stanowi załącznik Nr 4 do protokołu. 
Ad.6 Podjęcie uchwały w sprawie planu dofinansowania form  doskonalenia zawodowego                   
nauczycieli szkół prowadzonych przez Gminę Ryjewo,  ustalenia maksymalnej kwoty 
dofinansowania opłat za kształcenie pobierane przez szkoły wyższe i zakłady doskonalenia 
nauczycieli oraz  specjalności i  formy kształcenia, na które dofinansowanie może być 
przyznawane  na  rok 2010.  
  
Projekt uchwały odczytał Pan Jozef Gutowski – Wójt Gminy.  
 
Przewodniczący Rady Gminy wystąpił z pytaniem do radnych o ewentualne uwagi i pytania. 
Wobec braku uwag przystąpiono do głosowania. 
 
W głosowaniu udział wzięło 14 radnych. 
W głosowaniu jednogłośnie (za – 14, przeciw – 0, wstrzymało się – 0) Rada Gminy  podjęła 
UCHWAŁĘ  Nr XLI/283/10 z dnia 30 marca  2010 roku w sprawie ustalenia trybu udzielania i 
rozliczania dotacji dla niepublicznych przedszkoli. Uchwała stanowi załącznik Nr 5 do protokołu. 
 
Ad.7 Podjęcie uchwały w sprawie sprzedaży nieruchomości niezabudowanej stanowiącej  
własność Gminy Ryjewo.  
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Projekt uchwały odczytał Pan Józef Gutowski – Wójt Gminy.  
 
Przewodniczący Rady Gminy wystąpił z pytaniem do radnych o ewentualne uwagi i pytania. 
Wobec braku uwag przystąpiono do głosowania. 
 
W głosowaniu udział wzięło 14 radnych. 
W głosowaniu jednogłośnie (za – 14, przeciw – 0, wstrzymało się – 0) Rada Gminy  podjęła 
UCHWAŁĘ  Nr XLI/284/10 z dnia 30 marca  2010 roku w sprawie ustalenia trybu udzielania i 
rozliczania dotacji dla niepublicznych przedszkoli. Uchwała stanowi załącznik Nr 6 do protokołu. 
 
Ad.8 Podjęcie uchwały w sprawie nieodpłatnego nabycia przez Gminę Ryjewo 
nieruchomości gruntowej położonej w miejscowości Klecewko, obręb geodezyjny Straszewo.  
 
Projekt uchwały odczytał Pan Józef Gutowski – Wójt Gminy.  
 
Przewodniczący Rady Gminy wystąpił z pytaniem do radnych o ewentualne uwagi i pytania. 
Wobec braku uwag przystąpiono do głosowania. 
 
W głosowaniu udział wzięło 14 radnych. 
W głosowaniu jednogłośnie (za – 14, przeciw – 0, wstrzymało się – 0) Rada Gminy  podjęła 
UCHWAŁĘ  Nr XLI/285/10 z dnia 30 marca  2010 roku w sprawie ustalenia trybu udzielania i 
rozliczania dotacji dla niepublicznych przedszkoli. Uchwała stanowi załącznik Nr 7 do protokołu. 
 
Ad.9 Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na przejęcie przez Gminę Ryjewo w 
użytkowanie  części składowych nieruchomości położonej w Ryjewie przy ul. Grunwaldzkiej 
nr 88 w postaci lamp osiedlowych w celu włączenia  ich do sieci oświetlenia ulicznego. 
 
Projekt uchwały odczytał Pan Józef Gutowski – Wójt Gminy.  
 
Przewodniczący Rady Gminy wystąpił z pytaniem do radnych o ewentualne uwagi i pytania. 
Wobec braku uwag przystąpiono do głosowania. 
 
W głosowaniu udział wzięło 14 radnych. 
W głosowaniu jednogłośnie (za – 14, przeciw – 0, wstrzymało się – 0) Rada Gminy  podjęła 
UCHWAŁĘ  Nr XLI/286/10 z dnia 30 marca  2010 roku w sprawie ustalenia trybu udzielania i 
rozliczania dotacji dla niepublicznych przedszkoli. Uchwała stanowi załącznik Nr 8 do protokołu. 
 
Ad.10 Podjęcie uchwały w sprawie uchylenia uchwały Nr XXXVIII/258//09 Rady Gminy 
Ryjewo z dnia 25 listopada 2009 roku w sprawie MIEJSCOWEGO PLANU 
ZAGOSPODAROWANIA PRZESTRZENNEGO dla części miejscowości Ryjewo (fragment 
dz. nr 597/2 i 595).  
 
Projekt uchwały odczytał Pan Józef Gutowski – Wójt Gminy.  
 
Przewodniczący Rady Gminy wystąpił z pytaniem do radnych o ewentualne uwagi i pytania. 
Wobec braku uwag przystąpiono do głosowania. 
 
W głosowaniu udział wzięło 14 radnych. 
W głosowaniu jednogłośnie (za – 14, przeciw – 0, wstrzymało się – 0) Rada Gminy  podjęła 
UCHWAŁĘ  Nr XLI/287/10 z dnia 30 marca  2010 roku w sprawie ustalenia trybu udzielania i 
rozliczania dotacji dla niepublicznych przedszkoli. Uchwała stanowi załącznik Nr 9 do protokołu. 
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Ad.11 Podjęcie uchwały w sprawie MIEJSCOWEGO PLANU ZAGOSPODAROWANIA 
PRZESTRZENNEGO dla części miejscowości Ryjewo ( dz. nr 597/4 i 595).  
 
Projekt uchwały odczytał Pan Sławomir Słupczyński – Z-ca Wójta Gminy.  
 
Przewodniczący Rady Gminy wystąpił z pytaniem do radnych o ewentualne uwagi i pytania. 
Wobec braku uwag przystąpiono do głosowania. 
 
W głosowaniu udział wzięło 14 radnych. 
W głosowaniu jednogłośnie (za – 14, przeciw – 0, wstrzymało się – 0) Rada Gminy  podjęła 
UCHWAŁĘ  Nr XLI/288/10 z dnia 30 marca  2010 roku w sprawie ustalenia trybu udzielania i 
rozliczania dotacji dla niepublicznych przedszkoli. Uchwała stanowi załącznik Nr 10 do 
protokołu. 
 
Ad.12 Podjęcie uchwały w sprawie rozstrzygnięcia o wyodrębnieniu w budżecie gminy 
Ryjewo na   rok  2011 środków stanowiących fundusz sołecki. 
 
Projekt uchwały odczytał Pan Jozef Gutowski – Wójt Gminy.  
 
Przewodniczący Rady Gminy wystąpił z pytaniem do radnych o ewentualne uwagi i pytania. 
Wobec braku uwag przystąpiono do głosowania. 
 
W głosowaniu udział wzięło 14 radnych. 
 W głosowaniu jednogłośnie (za – 14, przeciw – 0, wstrzymało się – 0) Rada Gminy  podjęła 
UCHWAŁĘ  Nr XLI/289/10 z dnia 30 marca  2010 roku w sprawie ustalenia trybu udzielania i 
rozliczania dotacji dla niepublicznych przedszkoli. Uchwała stanowi załącznik Nr 11 do 
protokołu. 
 
Ad.13 Podjęcie uchwały w sprawie szczegółowych zasad, sposobu i trybu umarzania, 
odraczania i rozkładania na raty należności pieniężnych Gminy Ryjewo lub jej jednostek 
podległych, mających charakter cywilnoprawny oraz wskazania organów do tego 
uprawnionych.  
 
Projekt uchwały odczytał Pan Sławomir Słupczyński – Z-ca  Wójta Gminy.  
 
Przewodniczący Rady Gminy wystąpił z pytaniem do radnych o ewentualne uwagi i pytania. 
Wobec braku uwag przystąpiono do głosowania. 
 
W głosowaniu udział wzięło 14 radnych. 
W głosowaniu jednogłośnie (za – 14, przeciw – 0, wstrzymało się – 0) Rada Gminy  podjęła 
UCHWAŁĘ  Nr XLI/290/10 z dnia 30 marca  2010 roku w sprawie ustalenia trybu udzielania i 
rozliczania dotacji dla niepublicznych przedszkoli. Uchwała stanowi załącznik Nr 12 do 
protokołu. 
 
Ad.14 Podjęcie uchwały w sprawie zaciągnięcia przez Gminę Ryjewo kredytu 
długoterminowego z banku krajowego na sfinansowanie planowanego deficytu budżetu 
gminy.  
 
Projekt uchwały odczytał Pan Jozef Gutowski – Wójt Gminy.  
 
Przewodniczący Rady Gminy wystąpił z pytaniem do radnych o ewentualne uwagi i pytania. 
Wobec braku uwag przystąpiono do głosowania. 
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W głosowaniu udział wzięło 14 radnych. 
 W głosowaniu jednogłośnie (za – 14, przeciw – 0, wstrzymało się – 0) Rada Gminy  podjęła 
UCHWAŁĘ  Nr XLI/291/10 z dnia 30 marca  2010 roku w sprawie ustalenia trybu udzielania i 
rozliczania dotacji dla niepublicznych przedszkoli. Uchwała stanowi załącznik Nr 13 do 
protokołu. 
 
Ad.15 Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr XXXIX/262/09 Rady Gminy Ryjewo 
z dnia 29 grudnia 2009 roku w sprawie uchwalenia budżetu gminy na rok 2010. 
 
Projekt uchwały odczytała Pani Małgorzata Zdunek – Skarbnik Gminy.  
 
Przewodniczący Rady Gminy wystąpił z pytaniem do radnych o ewentualne uwagi i pytania. 
Wobec braku uwag przystąpiono do głosowania. 
 
W głosowaniu udział wzięło 14 radnych. 
W głosowaniu jednogłośnie (za – 14, przeciw – 0, wstrzymało się – 0) Rada Gminy  podjęła 
UCHWAŁĘ  Nr XLI/292/10 z dnia 30 marca  2010 roku w sprawie ustalenia trybu udzielania i 
rozliczania dotacji dla niepublicznych przedszkoli. Uchwała stanowi załącznik Nr 14 do 
protokołu. 
 
Ad.16 Informacja Wójta Gminy o działalności w okresie między sesjami.  

Informację o działalności w okresie międzysesyjnym przedłożył  Wójt Gminy Józef Gutowski. 
Informacja stanowi załącznik Nr 15 do protokołu. 
 

Ad.17 Interpelacje i zapytania radnych. 

Radna Barbara Wolak: 

- Zgłosiła potrzebę zamontowania lampy na ul. Wesołej, gdyż jest to ulica nie oświetlona i w 
szczególności w okresie jesienno-zimowych przysparza duży kłopot mieszkańcom tej ulicy, 
dodatkowo jeszcze ta sama ulica wymagała by utwardzenia i nawiezienia tam czegoś bo jest tam 
dużo dziur a mieszkańcy są nawet skłonni sami ja utwardzić gdyby tylko dostali jakiś materiał. 

- Kolejna sprawa to zarośnięte rowy przy ul. Nowej w Ryjewie i tu przy ul. Grunwaldzkiej, 
należałoby coś z tym zrobić bo może z czasem dojść do zalewania. 

Radny Jerzy Paradowski: 

- Zaapelował jeszcze raz by zająć się drogami gruntowymi, którymi dowożone są dzieci bo 
naprawdę szkoda by drogi te zostały zniszczone. W szczególności drogi robione przez SKR 
Mątowskie Pastwiska  zrobione były słabym materiałem i teraz są już zniszczone.  

- Droga do Laskowic jest po zimie w stanie fatalnym, należało by ja odnowić.  

Przewodniczący Rady: 

-Zgłosił by zwrócić uwagę na oświetlenie uliczne, bo jednego dnia paliły się o godz. 10 rano 
lampy i oczywiście rozumie że było to związane z pracą Zakładu Energetycznego, który 
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wymieniał żarówki ale trzeba na to zwracać szczególna uwagę by po takich ingerencjach nie 
doszło do przestawienia zegarów. 

-Kolejna sprawa to oczyszczanie ulic, proszę zwrócić uwagę na to by nie doszło tak jak w 
zeszłym roku do takiej sytuacji, że pracownicy interwencyjni sprzątają ulicę i kupki z piachem 
leża kilka dni nie zbiera i w efekcie są rozjeżdżane przez samochody. 

Ad.18 Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych. 

Pan Józef Gutowski odpowiedział: 

Radnej Barbarze Wolak: 

- W tym momencie nie ma pieniędzy na dodatkową lampę, w pierwszej kolejności należy 
sprawdzić czy w tej lampie, która tam jest są czynne przewody natomiast jeśli chodzi o 
utwardzenie drogi to zostanie to wykonane.  

-Rowy należą do Rejonu Dróg Wojewódzkich więc przekaże te uwagi Panu Kobusowi. 

Przewodniczący Rady zaproponował by Pan Wójt spotkał się z Panem Kobusem po 15.04. i 
wtedy może znane będą już konkretne środki jakie Rejon może wydać na remont dróg i jakie 
remonty będą wykonane na terenie naszej gminy.  

Radnemu Jerzemu Pardowskiemu: 

- Droga powiatowa będzie naprawiona we współpracy z innymi gmina bo jest uchwała o przejęciu 
drogi, należy jednak zwrócić uwagę na to że to nie nasza wina że była taka zima i narobiła takie 
szkody. 

-Droga do Laskowic będzie zrobiona wspólnie z Gm. Prabuty. 

Ad.19 Wolne wnioski i informacje. 

Przewodniczący Rady przedstawił pismo, które wpłynęło do biura Rady Gminy od Pani Marzeny 
Jachimowskiej z prośbą o pomoc przy remoncie mieszkania. Przewodniczący Rady wspomniał, 
że sytuacja ta jest mu  znana ale niestety nie wie czy Rada ma takie możliwości by pomóc tej 
Pani. Wiem, że Pani Jachomowska była u Pana Słupczyńskiego dziś również więc może Pan 
Słupczyński zechce przybliżyć ten temat.  

Pan Sławomir Słupczyński- Z-ca Wójta Gminy odpowiedział iż owszem ta Pani była dziś u niego 
on również odwiedził ja by sprawdzić warunki i  rzeczywiście nie są one najlepsze ale problem 
jest taki, że Pani Joachimowska  chciała byśmy pomogli jej wybudować osobne wejście do 
mieszkania, które jest własnością jej ojca a jest to człowiek trudny we współżyciu. Niestety 
problem jest w tym, że jest właściciel nieruchomości i my tak sobie nie możemy ingerować a on 
na wiele rzeczy się nie zgadza. Póki nie ma lokali socjalnych nie możemy nic zrobić. Nas też 
zobowiązują pewne przepisy prawa i na tyle ile możemy pomagamy poprzez GOPS z którego ta 
Pani otrzymuje pomoc socjalną  stałą jak i doraźną wiec w tym momencie to wszystko co 
możemy zrobić.   
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Przewodniczący Rady dodał, iż nie chciałby odsuwać tego problemu i pojedzie spotkać się z 
Panią Jchimowską i osobiście zorientuje się w sytuacji. 

Przewodniczący Rady przypomniał również radnym o obowiązku złożenia do dnia 30.04. 
oświadczenia majątkowego wraz z kopią zeznana podatkowego.  

Na zakończenie spotkania Przewodniczący Rady w imieniu swoim jak i radnych złożył życzenia 
wszystkim obecnym jak i mieszkańcom gminy zdrowych i pogodnych Świąt Wielkanocnych. 

Ad.20 Zakończenie obrad.  

Wobec wyczerpania porządku obrad Przewodniczący Rady zamknął obrady  XLI sesji Rady 
Gminy Ryjewo. 

 

Na tym protokół zakończono. 

 
 
 
                                                                                                         Przewodniczący 
                                                                                                         Rady      Gminy 
 
                                                                                                         Kazimierz Zima 
 

 

 


